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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 3/2016      § 56-77 
 

Tid: Tisdagen den 12 april 2016 kl. 17.30 – 17:45 

Plats: Stora kollegiesalen, stadshuset 

 

Justerat : 2016-04-18 
 

 

Emilia Bjuggren Bo Sundin 

    

     

  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 

Ledamöter: 
Emilia Bjuggren (S) ordförande 

Bo Sundin (M) vice ordförande 

Josefin Salminen (S) 

Emil Johansson (S) 

Pontus Holmgren (MP) 

Mia Ternlund (V) 

Sophia Granswed (M) 

Billy Östh (M) 

Daniele Fava (L) 

Mikael Valier (KD) 

Ersättare: 
Joseph Zamani (S)   

Jenny Schöldin (S) 

Alexander Lindholm (S)   

Mariana Moreira Duarte (MP) tjänstgörande ersättare 

Mehdi Oguzsoy (V) 

Andreas Berglöf (M) 

Birgitta Persson (M) 

Richard Bengtsson (L) 

Mathias Mellgren (C)  

Personalrepresentanter: 
Linda Runcrantz (Kommunal)  

Loa Bienen (Vision)  

Elvy Löfvenberg (SACO) 

Tjänstemän: 
Olof Öhman förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld avdelningschef, 

Kersti Ruthström avdelningschef, Anders Berlin enhetschef, Susanne Olsson enhetschef, Erik 

Odenlid nämndsekreterare och Lennart Öström administratör  

Arbetsmarknads och idrottsroteln 
Erik Da Silva borgarrådssekreterare 

Förhinder 
Anders Lindell (MP) 

Alexandra Sjölin Falk (MP) 

Annelie Stiglund (M) 
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§ 64 
Uppgradering av Hammarby IP - Reviderat genomförandebeslut                                       
Dnr 312/938/2014 

 

BESLUT 
 

1 Idrottsnämnden godkänner genomförandet av uppgraderingen av Hammarby IP, för att 

klara arenakraven gällande allsvensk damfotboll, till en beräknad sammanlagd 

investeringsutgift om 54.5 mnkr. 

 

2 Idrottsnämnden ger förvaltningen, efter godkännande i kommunstyrelsens 

ekonomiutskott, i uppdrag att teckna ett hyrestillägg till nuvarande hyresavtal med fas-

tighetskontoret om cirka 3,0 mnkr år 1. 

Ärendet 
Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen utrett förutsättningarna för att 

allsvensk damfotboll ska kunna bedrivas på Hammarby IP. Utgångspunkten är den senaste 

utgåvan av Svenska fotbollförbundets arenamanual. Huvudsakligen behövs följande åtgärdas: 

 Två nya läktare med vardera 400 sittplatser under tak. 

 Tillgänglighetsanpassning av entré. 

 Planuppvärmning. 

 Uppgraderad planbelysning. 

 

Inkomna anbud visar på en högre utgift än den tidigare kalkylerade utgiften. 

Sammanfattningsvis uppskattade ursprunglig kalkyl investeringsutgiften till: 

- Cirka 25 mnkr för läktarbygget.  

- 8 mnkr för planuppvärmningen.  

- 3 mnkr för planbelysningen.  

- Utfört utrednings och projekteringsarbete. 

- 10 procent post för oförutsett. 

Investeringsutgiften bedömdes till cirka 40 mnkr totalt.  

 

Inkommet anbud på läktarbygget anger en högre utgift om cirka:  

- 39 mnkr.  

- Utgift för planuppvärmning har sänkts till cirka 5 mnkr.  

- Utgiften för belysningen har sänkts till cirka 2 mnkr. Detta ger en bedömd 

investeringsutgift om cirka 54.5 mnkr.  

- Omfattningen är oförändrad. 

 

I investeringsutgiften ingår utgifter för oförutsett till cirka 10 procent. 

 

Den preliminära tidplanen visar att Hammarby IP kan vara anpassad för allsvensk damfotboll 

till sommaren 2017.  

 

Den självkostnadshyra som tillkommer som en följd av investeringen beräknas till 3,0 mnkr 

år 1 varav 2,75 mnkr kapitalkostnader.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till (M), (KD) förslag till beslut enligt följande:  

 

Avslag på förvaltningens förslag till beslut. 

 

Uppdra åt förvaltningen att genomföra en ny upphandling, samt om nödvändigt göra 

förändringar inom projektet så att det ryms inom den angivna budgeten på 39 mnkr.  

 

därutöver anföra  

 

Det är viktigt att det Stockholm stad tillhandahåller ändamålsenliga idrottsanläggningar för 

såväl elitlag som för breddidrotten. Det är också viktigt att damidrotten ges samma 

förutsättningar att utöva sin sport varför vi ställde oss bakom det beslut som fattades i 

idrottsnämnden i juni 2015 avseende Kanalplan. Vi är dock kritiska till Svenska 

fotbollsförbundets (SvFF) arenamanual som ställer orimliga krav på hur kommunerna ska 

disponera skattemedel för idrottsinvesteringar. SvFF motiverar de nya arenakraven med att 

man vill ha attraktivare arenor som närmar sig de internationella kraven. Sedan 2013 har inte 

mindre än två arenor av högsta internationella klass invigts i Stockholms län, varav en, Tele2 

Arena, i Stockholms stad. SvFF har själva valt att definiera attraktiva arenor utifrån teknik 

och komfort medan många klubbar och föreningar istället definierar en attraktiv arena i termer 

av en god stämning och en välfylld arena. I detta läge hade det varit klädsamt om SvFF hade 

haft en flexibel inställning till kraven på t ex Kanalplan. Frågan man ställer sig är också var 

Stockholms stad avser att dra gränsen – de senaste åren har vi, efter den nu föreslagna 

investeringen, lagt ner över hundra miljoner på att renovera arenor för lag som inte ens spelar 

på de nivåerna att arenakrav föreligger. Frågan är större än detta ärende och vi efterlyser 

blocköverskridande diskussioner om hur staden ska förhålla sig till de krav som finns idag 

och framför allt de som kommer att komma framöver när ytterligare lag etablerar sig i de 

högre serierna.  

 

Vi ställde oss, trots detta, bakom beslutet att genomföra investeringen på Hammarby IP i juni 

2015 när projektbudgeten var satt till 39 mnkr. Nu har denna investering, likt så många andra 

investeringar, skenat i kostnader vilket vi inte kan ställa oss bakom. Förutom att vi anser att 

den rödgrönrosa majoriteten måste blir bättre på att prioritera och hålla i pengarna så innebär 

just denna fördyring att medel som skulle kunnat gå till breddidrottsinvesteringar nu istället 

går till elitanläggningar.  

 

Vi anser att det är en orimlig prioritering av offentliga medel och strider mot målen i stadens 

idrottspolitiska program. Vi förväntar oss att den rödgrönrosa majoriteten – som också står 

bakom det idrottspolitiska programmet – lever upp till de idrottspolitiska målsättningar som 

det råder politisk enighet kring och framöver prioriterar breddidrotten.  
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Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas och kristdemokraternas 

förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag 

till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Daniele Fava (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

 

Liberalerna har länge kämpat för en upprustning av Hammarby IP. Det är väldigt olyckligt att 

upprustningen nu blivit både försenad och fördyrad. Anläggningen som redan skulle stått klar 

kommer nu inte gå att använda förrän om mer än ett år. 

För oss är upprustningen av Hammarby IP ett led i en jämställd idrottspolitik som syftar till 

att kvinnor och män, och flickor och pojkar, ska ha samma möjligheter att bedriva såväl 

bredd- som elitidrott. Vi vill därför starkt betona vikten av att idrottsnämnden använder den 

upprustade anläggningen som ett centrum för flick- och damfotboll i Stockholm. Rätt 

utnyttjad kommer Hammarby IP att bli en tillgång för såväl bredd- som elitverksamheten i 

Stockholms damfotboll. 

 

 

 
 

 

 

I Tjänsten Erik Odenlid 

 Nämndsekreterare 


